Black Holes.

Black holes are areas in the universe where gravity pulls in everything, even light. Nothing can get out and all objects are squeezed into a tiny space. Because there is no light in black holes we cannot see them. But scientists can detect the immense gravity and radiation around them. They are the most mysterious objects in astronomy. Scientists think that the first black holes were formed when the universe began about 13 billion of years ago.
Albert Einstein was the first scientist to predict that black holes existed. But it was in 1971 that the first black hole was actually discovered.
Black holes can have various sizes, some may be even as small as an atom. But they all have one thing in common – a very large mass.

There are three kinds of black holes:
A stellar occurs when very large stars burn away the rest of the fuel that they have and collapse. It is so massive that several of our suns could fit in it. Our sun, however, could never become a stellar because it is too small.
Supermassives are the largest and most dominating black holes in our universe. They have masses of a million or more suns put together. Every galaxy has a supermassive in its centre. As they become larger and larger they pull in more material. The black hole at the centre of our Milky Way is four million times as massive as our sun and surrounded by very hot gas.
Intermediate-mass black holes have not been found yet, but scientists think they probably exist. They have the mass of between a hundred and a thousand suns.

[bookmark: _ye83znv8bcrx]A black hole consists of three parts:

The outer event horizon is the farthest away from the centre. Gravity here is not so strong and you would be able to escape from it.
The inner event horizon is the middle part of a black hole. In this area, an object would be slowly pulled to the centre.
The singularity is the centre of a black hole, where gravity is strongest.



Перевод: 


Чёрные дыры.



 Чёрные дыры - это области во вселенной, где гравитационные поля повсюду, даже в свете. Ничто не может выбраться оттуда и все объекты сосредотачиваются в крошечное пространство.  Из-за того что в черные дыры не проникает свет мы не можем их увидеть. Но учёные могут обнаружить огромную гравитацию и радиацию вокруг них. Они являются очень мистическим объектом в астрономии. Учёные считают, что первые чёрные дыры были сформированы, когда появилась вселенная около 13 биллионов лет назад.
Альберт Эйнштейн был первым учёным, кто выдвинул теорию о том, что чёрные дыры существуют. Но только в 1971 была обнаружена первая чёрная дыра. 
Чёрные дыры имеют различные размеры, некоторые могут быть такими же маленькими, как атом. Но все они имеют одно общее - очень большую массу.

Чёрные дыры делятся на 3 типа: 

Звёздные - происходят, когда очень большие звёзды сжигают остаточную часть топлива, которое они имеют, и разрушаются. Оно настолько большое, что в него могут вписаться несколько наших солнц. Однако, наше солнце никогда не станет звёздным, потому что оно очень маленькое. 

Супермассивные - большие и самые главные дыры в нашей вселенной.  Они имеют массу миллиона или более солнц взятых вместе. Каждая галактика имеет супермассив в его центре. Так как они становятся больше и больше, они тянут больше материала. Чёрные дыры в центре нашего Млечного Пути в четыре миллиона раз массивнее нашего солнца и находятся в окружении очень горячего газа. 

Чёрные дыры средней массы еще не обнаружены, но учёные считают, что возможно они существуют. Они имеют массу между сотней и тысячей солнц. 

Чёрные дыры состоят из 3 частей:

Внешний горизонт является самым дальним от центра. Гравитация здесь не такая сильная и вы сможете сбежать от неё.


Внутренний горизонт событий - это средняя часть чёрных дыр, в этом районе объекты медленно тянуться к центру.  

Cингулярный - это центр чёрных дыр, где гравитация самая сильная. 
